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Kommunedirektørens kommentarer til innspill fra tilskuddsmottakere 
Direktør for medborgerskap orienterte tilskuddsmottakere om prosessen for 
utredning av reduksjon av tilskudd til frivillighet, idrett, kultur og kirke i et teams-møte 
28. august. Det ble der orientert om frist for å gi innspill til administrasjonens 
utredning 27. september.  
Innen fristen ble det mottatt 38 innspill. Noen aktører ga flere innspill.  
Nedenfor følger kommunedirektørens oppsummering av innspillene og kommentarer 
til disse, ordnet etter aktør:  
 
Frivillig organisasjon (dato for 
innspill) 

 

Kommunedirektørens kommentar 

Asker idrettsråd (24.10.24) 

 

Som paraplyorganisasjon for 
idrettslagene i Asker har vi noen 
spørsmål vi gjerne ønsker svar på: 

1. Dersom budsjettet for 
medborgerskap er 327 millioner 
kroner, vil en innsparing på 5 % 
tilsvare ca. 16,35 millioner kroner. 
Med en allerede vedtatt 
tiltakspakke som sparer 8,2 
millioner kroner, gjenstår det 
dermed 8,15 millioner kroner. 
Hvorfor utreder man da 
innsparingstiltak som berører 
tilskuddsordningene med et beløp 
på mellom 12 og 24 millioner 
kroner?  

2. Har det blitt vurdert andre tiltak 
som ikke i like stor grad påvirker 
frivilligheten, slik som:  

- Redusere bemanningen i kommunal 
sektor? 

- Overføre flere oppgaver til 
frivilligheten?  

Kommunedirektøren har gitt 
tjenesteområdet i oppdrag å utrede 
innsparingstiltak for til sammen 30-42 
millioner kroner. Dette er en større 
andel enn medborgerskaps andel av 
budsjettet, og henger sammen med de 
prioriteringskriteriene 
kommunedirektøren har redegjort for i 
sine presentasjoner.  

Tiltakene vi utreder knyttet til tilskudd 
er bare én del av et større 
omstillingsopplegg. Dere har sikkert 
sett all oppmerksomheten som er 
knyttet til sammenslåing av fire skoler 
med andre, ulike forebyggende 
tjenester m.m. a. Asker kommune skal 
gjennomføre nedbemanning i en rekke 
tjenester. Blant annet kuttes 
administrative årsverk i 
tjenesteområdet organisasjon, styring 
og utvikling med 10 %. Innenfor 
medborgerskap reduserer vi for 
eksempel med 25- 30 medarbeidere 
som har vært tilsynsvakter ved 
skolene, og vi utreder også tiltak 
knyttet til å spare inn 10 millioner 
knyttet til innbyggertorgene.  
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- Gi idretts- og kulturrådene større 
ansvar for tilskuddsordninger?  

- Fremme et bredere samarbeid 
mellom kommunen, lag og 
foreninger? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asker idrettsråd (27.10.24)  

KOMMENTAR OM PÅGÅENDE 
EVALUERING AV 
TILSKUDDSORDNINGENE 

Fra idrettsrådet side er vi opptatt av at 
pågående evaluering skal bidra til en 
bedre forståelse av hvordan 

Samtidig er de utredningene vi nå gjør 
nødvendige for å se på ulike 
alternativer til ytterligere 
nedbemanning i tjenestene. b. 
Kommunedirektøren skal utkvittere et 
verbalvedtak (nr. 11) som går på å 
overføre flere oppgaver til private, 
inkludert frivilligheten. Denne saken er 
foreløpig varslet å komme omtrent 
samtidig som tilleggsinnstillingen, slik 
at de folkevalgte kan ha dette med i 
vurderingen. c. Et større ansvar til 
rådene for tilskuddsordninger er et 
innspill som kan vurderes i evaluering 
av tilskuddsordningene, men 
innsparingspotensialet på dette er ikke 
spesielt stort, sammenlignet med de 
tallene vi snakker om her. d. Bredere 
samarbeid generelt er en viktig strategi 
for å være godt rustet for framtida, men 
det er krevende å finne effekter av 
dette som kommer raskt nok til å møte 
det innsparingskravet vi nå har på kort 
sikt. 

Ettersom utredningsoppdraget om 
omstilling av tilskudd er kommet i 
tillegg til evalueringsarbeidet, er målet 
å få sett dette i sammenheng. Samtidig 
har omstillingsarbeidet hatt prioritet. 
Omstillingen i kommunen kan påvirke 
tilskuddsordningene kommunen har for 
frivilligheten i 2025 uansett hva 
konklusjonen av evalueringen blir. 

Det vil fortsatt inviteres til dialogmøter 
med paraplyorganisasjonene og hele 
frivilligheten slik praksis har vært de 
siste tre årene med nye 
tilskuddsordninger. 
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ordningen fungerer, og den bør i 
utgangspunktet ikke sees i 
sammenheng med kommunens akutte 
behov for å redusere kostnader. 
Tilskuddsordningene er for viktige til 
det! Vi ber om å involveres i en 
kvalitativt god prosess med reell 
involvering før konklusjoner tas. 

 

 

 

 

Asker idrettsråd (27.10.24) 

AIR sitt budskap er å skjerme barn, 
unge og sårbare grupper, og gjør som 
Bærum, Lier og Oslo å ikke foreta kutt 
i tilskudd til idrett. 

 

Bekymringer for konsekvenser av kutt 
- bygg innenforskap for å hindre ungt 
utenforskap 

- Tilrettelagt aktivitet, eks. Asker 
gatelag, GUI paraidrett, og 
andre med paraidrett  

- Samfunnsøkonomi og 
deltakelse sammenfaller 
negativt 

- Digitale verktøy står i fare for å 
kuttes 

 

Forslag til løsninger 
Overføring av oppgaver til 

Asker gatelag foreslås skjermet for kutt 
i omstillingstiltakene 

Hodetilskudd 0-19 år, leie – og 
driftstilskudd til idrettslag er foreslått 
beholdt i omstillingsforslagene. 

Kommunedirektøren skal utkvittere et 
verbalvedtak (nr. 11) som går på å 
overføre flere oppgaver til private, 
inkludert frivilligheten. Overføringer av 
administrasjon av tilskuddsordninger 
har ikke et stort innsparingspotensial, 
og vil redusere kommunens viktigste 
virkemiddel for å realisere temaplaner 
og samarbeid med frivillige aktører 
innenfor et bredt spekter av foreninger, 
også de ikke er medlem av en 
paraplyorganisasjon. 
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frivilligheten 
- Utlysning, vurdering og tildeling av 
kommunale tilskudd 

- BUA utlånssentral 

- Asker svømmeklubb 

Mange andre idrettslag som er rede til 
å bidra med å samarbeide om drift, 
aktivitet, forebygging og annet. Her er 
det opp til kommunen å invitere til 
dialog. 

 

Håper kommunen tar hensyn til våre 
innspill og vurderer alternative tiltak 
for innsparing som i mindre grad 
rammer frivilligheten og idretten. 

Asker husflidslag (27.10.24) 

Leier Asker prestegård siden 2018. 
Benyttes til egen aktivitet, møtested 
og kurslokale. 
 
Sliter med å øke inntekten, er 
avhengig av kommunalt tilskudd for å 
opprettholde leie. Kostnaden har økt, 
leietilskuddet er fast. 
 
Vurderer evt. å flytte til et annet lokale 
dersom tilskudd bortfaller/reduseres. 

 

Ønsker avtale med deflator. Evt. at 
kommunen bidrar med snøbrøyting, 
gressklipping og avgiftsfritak. 

Har avtale med Asker kommune ut 
2027 på kr 225 000 årlig, som bidrag til 
dekning av husleie på Asker 
prestegård.  
Avtalen kan sies opp med ett års 
varsel. En reduksjon fra 2026, fordrer 
at avtalen sies opp før nyttår 2024. 

Slike avtaler er ikke harmonisert i den 
nye kommunen. Det er få foreninger i 
gamle Hurum og Røyken som 
tilgodeses med tilsvarende. Eks. Både 
Røyken og Hurum husflidslag leier 
privat, uten tilskudd fra kommunen. 
Røyken Husflidslag har vært leietaker i 
Røyken prestegård. 

Kommunedirektøren foreslår at dagens 
avtale sies opp og at det inngås ny 
avtale med lavere tildeling. 
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Asker kammermusikkfestival 
(26.09.24) 

Festivaltilskudd bidrar til å gi 
publikum kortreist, klassisk musikk på 
høyt nivå. Uten tilskudd kan festivalen 
gjennomføres. Kommunens støtte 
åpner for tilskudd fra fylket og 
landsdekkende 
festivalstøtteordninger. 
 
10 grunner for å beholde festivalen:  
Større mangfold, Bruk av 
profesjonelle musikere, Unge talenter 
får spille offentlig, Konserter spredt 
utover hele Asker, Klassisk 
musikkopplevelser på institusjoner, 
skoler, omsorgssentre, et sted man 
kan drømme seg vekk, miljøvennlig 
festival (lite papir), sosialt og 
inkluderende, samarbeid med andre 
kunstformer og aktører. 

 

Festivaltilskudd er tatt ned 180 000 i 
omstillingspakke 1. Dette nedtrekket i 
tildeling ligger allerede inne i HP for 
perioden 2024-2026. 
 

For å få tilskudd fra andre 
tilskuddsgivere er mange festivaler 
avhengig av lokal finansiering. 
Fylkeskommunen gir festivaltilskudd 
kun til festivaler som også støttes av 
hjemkommunen.  
 
Temaplan for Kultur slår fast at Asker 
kommune skal tilrettelegge for 
profesjonell kultur, og varierte 
kulturopplevelser, gjennom bl.a. 
gjennom disse strategiene:  
- utvikle og bruke tilskuddsordninger 
som stimulerer til opplevelse, 
deltagelse og utvikling av varierte 
kunst- og kulturopplevelser. 
- legge til rette for nettverk for 
kunstnere, artister og forfattere i 
kommunen, og etablere og synliggjøre 
tilskuddsordninger som er tilpasset det 
profesjonelle kunst- og kulturlivet. 

- tilrettelegge for et mangfold av 
kulturfestivaler og større 
kulturarrangementer. 

Kommunedirektøren vurderer at 
Tilskuddsordning for festivaler med 
kunst- og kulturformål er kommunens 
viktigste bidrag til dette.  

Kommunedirektøren vurderer videre at 
Tilskuddsordning for festivaler med 
kunst- og kulturformål har potensiale til 
å utløse mer tilskudd til lokale festivaler 
enn kommunens eget bidrag, og er 
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viktig for å gi gode varierte, 
profesjonelle kulturopplevelser i Asker. 
Det anbefales ikke ytterligere kutt i 
ordningen enn det som ble vedtatt i 
2024.  
 
Dersom man går for 24 millioners kutt 
på tilskudd rammes også 
festivaltilskuddsordningen ytterligere. 
Det vil gi mindre tilskudd til 
kommunens festivaler, men kunne 
bidra til at de også mottar mindre 
tilskudd fra andre tilskuddsgivere. I 
ytterste konsekvens kan festivaler 
måtte legge ned. 

Sandvika fjordruter (27.9.24) 
En av Norges eldste rutegående 
treferge. Begge skipene er vernet av 
Riksantikvaren. Sommerrute blant 
øyene i Asker og Bærum. Asker har 
gitt årlig fergestøtte siden 1973. 

Selv om støtte med indeksregulering 
ble vedtatt i 05/2028, er det gitt fast 
årlig tilskudd på 60.000 de siste årene. 
Går i helgene i juni og august, samt 
daglig i flere av ukene i skoleferien. 

 

En reduksjon i tilskudd, vil føre til at 
det blir færre eller ingen turer med 
ferjedrift. Da må de prøve å 
kompensere med charterdrift. 

Dersom tilskuddet faller helt bort kan 
de ikke love at de vil opprettholde eller 
har noen forpliktelse for å gå i 
rutetrafikk i Asker kommune.  

Det stemmer at fast årlig tilskudd ikke 
er indeksregulert, men har ligget inne 
med fast beløp i nye Asker. 

Ferjedriften er å anse som 
kommersiell, med tilbud til befolkning 
og turister noen uker om sommeren. 
Tilbudet anses å være et kjærkomment 
bidrag til brukere av øyene om 
sommeren, men kommer en relativt 
liten del av befolkningen til gode. 
Kommunedirektøren kan ikke se det 
med dagens budsjettmessige 
utfordringer kan forsvares at 
kommunen skal bidra til å opprettholde 
en begrenset ferjedrift i 
sommermånedene. 

Kommunedirektøren anbefaler at dette 
tilskuddet avsluttes helt fra 2025. 

Borgen vel (27.9.24) Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 12 
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Borgen Vel er bekymret for hva 
kuttene i tilskuddsordningene fra 
medborgerskap vil bety for den viktige 
aktiviteten som foregår for 
lokalsamfunnet på Borgen. 
Konsekvensene vil kunne være at 
aktørene på Borgen ikke kan tilby 
aktiviteter på samme nivå og med 
samme innhold som i dag. 

Før Borgenprosjektet ble gjennomført 
hadde vi flere store utfordringer på 
skoler og ved fritid. Dersom 
tilskuddene til disse organer 
reduseres, er vi redd utfordringene 
øker – vi er vel Askers mest 
flerkulturelle område. Vi har fortsatt 
noen utfordringer med ungdom, men 
ser at tiltakene som er gjennomført 
har hjulpet. 

Borgen nærmiljøsentral og Kafe KIME 
er viktig at opprettholdes med 
aktiviteter. Hvis støtten til disse 
tilbudene reduseres, vil mange 
innbyggere på Borgen lide under det. 
Må KIME reduseres vil dette skade 
familiers inntekt og opplæring i norsk 
kultur og levesett. Det vil også 
redusere tilbudet på innbyggertorget 
betraktelig. 

 

Søker midler der vi kan for å drifte 
aktivitetene våre. Blant disse er vi 
høringsinstans, utvikling av 
Friluftsparken på Trettestykket, satt i 
stand lekeapparatene på kommunens 
eiendom i Borgenbakken, 
medarrangør familiearrangementene 
Borgendilten og Borgenlekene, deler 

millioner, men er omfattet av 20 % kutt 
i omstilling tiltak 24 millioner der de 
fleste avtalebaserte tilskudd rammes. 

Aktivitetspotten som er en 
tilskuddsordning for arrangementer 
foreslås opprettholdt for 
kulturarrangementer. 
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ut «Brenner for Borgen-Prisen» til en 
som har utmerket seg på 
frivillighetens område, vi eier og 
etterfyller 23 gruskasser på stikkveier 
som kommunen ikke strør og har 
mange benker rundt om i området. 

 

Asker fotball  

20% kutt, konkret betyr dette 
konsekvenser for Asker Fotballs 
Gatelag og inkluderingsprosjektet 
Aktive lokalsamfunn på Borgen. 
 
Asker gatelag er en suksesshistorie 
som kan vise til: 

- Er svært vellykket og effektiv 
med høy anerkjennelse fra 
fagmiljøer i inn og utland 

- Hjelper mange personer til lav 
kostnad sammenlignet med 
annen rusomsorg 

- Treffer flere av FNs 
bærekraftsmål svært godt, 
spesielt nr. 17 

- Stadig blir trukket fram som et 
godt eksempel i det som er blitt 
idretts-Norges største og mest 
vellykkede samfunnsprosjekt. 

 

Redusert tilskudd vil redusere 
kvaliteten på tilbudet, og med det 
gevinsten samfunnet får tilbake. 

 

Kommunedirektøren vurderer at Asker 
gatelag når godt ut til en særskilt 
sårbar målgruppe. 
Kommunedirektøren ønsker å skjerme 
disse som særskilt gruppe, og foreslår 
ikke kutt i tilskudd til Asker gatelag. 
(PANUA og HURØ-gjengen er også 
foreslått som særskilt gruppe foreslått 
unntatt omstilling). 
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Asker svømmeklubb (24.9.24) 

Er tydelige på at dagens økonomiske 
støtteordninger er viktige for å 
opprettholde et aktivt og inkluderende 
idrettstilbud i Asker kommune, 
spesielt for barn og unge.  

 

I de siste årene er det gjort en del grep 
fra kommunens side som rammer 
idretten hardt økonomisk, spesielt 
håndhevelse av aldergrenser for 
gratistrening i kommunens haller som 
man ikke tidligere var like strenge på. 

 

Bruk av kommunale haller i ferier har 
nå blitt for dyrt, dette var en tidligere 
ikke så nøye på å ta betalt for. 

 

Tidligere klarte Asker idrettsråd å 
enkelt fordele støtte til 
sommercamper, økonomisk 
vanskeligstilte. Nå har kommunen selv 
ansatt personell for å gjøre samme 
jobb, økt administrasjon. Dette er 
totalt sett blitt mer tidkrevende og 
kostnadsdrivende for klubber. 

 

Etterlyser fremdriftsplan for 
kostnadsbesparende tiltak. 

 

Asker svømmeklubb mottar rett i 
overkant av kr. 500 000 i tilskudd fra 
kommunen. 

Aldersgrenser for gratistrening er ikke 
omfattet av omstilling. 

Leie – og driftstilskudd til idrettslag er 
foreslått beholdt i 
omstillingsforslagene. 

Tidligere fikk Asker kommune statlige 
millioner i midler til 
sommerferieaktiviteter som ble fordelt 
videre. Dette er avviklet fra Staten. 
Asker har derfor organisert 
Feriekontoret som fungerer som 
bindeledd mellom å få barn i sårbare 
målgrupper koblet til friplasser og 
inkluderende tilbud, i sommerferien, 
innen kultur, friluftsliv, idrett og øvrig 
frivillighet, med betydelig mindre 
ramme. 

Asker svømmeklubb er blant de 
kubbene som får utbetalt størst sum 
totalt av de over 100 foreningene som 
tilbyr barn- og unge aktivitet 

Forskningsrapporten fra Oslo 
Economics bekrefter at det er høye 
kostnader for deltakelse i 
fritidsaktiviteter i Asker generelt, med 
gjennomsnitt på ca. 9 450 kr pr. barn, 
pr.år i alderen 9-15 år. 

Prisstruktur presenteres i detalj i egen 
politisk sak. 

Hodetilskudd, leie – og driftstilskudd til 
idrettslag er foreslått beholdt i 
omstillingsforslagene. 
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Mange tilbakemeldinger på at det er 
dyrt å drive svømming 

 

 

Kommenterer forslag til økte priser for 
2025 som ikke er politiske godkjent og 
de gjør regning med at disse ikke går 
igjennom 

 

De tilskuddsordningen som foreligger 
bør i størst mulig grad opprettholdes, 
aller helst økes 

 

Røyken filosofiske kafe (23.9.4) 

Kaféen har møter hver 14. dag i Teglen 
kirke- og kultursenter på Spikkestad, i 
alt 20 i året. 

Vi vil derfor avslutningsvis poengtere 
at det fortsatt vil være behov for 
kommunalt tilskudd for å opprettholde 
arrangementet som et interessant 
forum og fortsatt være et 
gratisarrangement.  

 

Aktivitetspotten som er en 
tilskuddsordning for arrangementer 
foreslås opprettholdt for 
kulturarrangementer. 

PANUA (19.9.24) 

Panua gir mennesker med ulike 
bistandsbehov økt livskvalitet 
gjennom fri utfoldelse i tilrettelagte 
kulturaktiviteter mv. 

Panua er i en 3-årig avtale om tilskudd 
på kr 500 000 for 2023-2025. Et 
eventuelt nedtrekk kan ikke tas før i 
2026. 
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Målgruppen er voksne med 
utviklingshemming, autisme og andre 
kognitive tilstander.  Panua har hatt 
tilskudd fra kommunen siden 2017. 
Fast avtale, siden 2023, med 500 000 
årlig.  

 

Panua baserer seg på frivillighet, og 
har ingen faste ansatte. Faste 
kostnader i hovedsak knyttet til 
leieforholdet på Søndre Wettre gård.  
Har i dag: Real Trøk, Panua Big band, 
Fun time, individuell undervisning, 
musikkgrupper i Asker syd, grupper i 
varmestua, sommerferietilbud og 
ferieklubb.  

Kutt i tilskudd, vil bety direkte kutt i 
tilbud til målgruppen. 10% kutt betyr 
kutt i arbeidet med Asker syd, 
Sommergården og Kule kråker. 20% 
kutt betyr i tillegg nedleggelse av 
individuell undervisning.  

 

 

Et eventuelt kutt både på 10 og 20% vil 
ha direkte påvirkning av tilbudet til 
deltakerne i aktivitetene. 

Kommunedirektøren vurderer at 
PANUA har et viktig arbeid for en 
særskilt sårbar målgruppe. 
Kommunedirektøren ønsker å skjerme 
disse som særskilt gruppe, og foreslår 
ikke kutt i tilskudd til PANUA. Derimot 
foreslås at tilskuddet videreføres også 
for 2026. 
 

(Tilsvarende er tilbud om Gatefotball 
og HURØ-gjengen som særskilte 
grupper foreslått unntatt omstilling). 

 

 

Asker kulturråd (AKR) (27.9.24) 

Å kutte i driftstilskuddet til kulturrådet 
anser vi ikke som forsvarlig. 
Driftstilskuddet er beregnet til å dekke 
en hel stilling. Om driftstilskuddet 
reduseres ser ikke kulturrådet 
hvordan vi skal oppfylle 
samarbeidsavtalen med kommunen. 
For de 95 medlems-organisasjonene 
yter kulturrådet hjelp, støtte og 
bistand i hverdagen. Det er i seg selv 
en verdifull ressurs som også kommer 

Kommunedirektøren har forståelse for 
at Hodetilskudd, Frivillighetspakke, 
Leietilskudd til barn og unge, i stor 
grad ønskes skjermet. Det samme 
gjelder Aktivitetspotten, som i 
hovedsak treffer det frivillige og 
profesjonelle kulturlivet. I forslag om 
kutt på 12 millioner er disse i stor grad 
skjermet. Derimot vil 
Frivillighetspakken ikke lenger gjelde 
voksenforeninger, noe som vil ramme 
bl.a. velforeninger, historielag, 
voksenkorps og voksenkor. 
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kommunen til gode. 
De mest alvorlige konsekvensene blir: 
1. Kutt i driftstilskudd, vil redusere 
AKRs operative evne. 
2. Det er kun en ansatt. AKR ønsker 
ikke å risikere stillingen. 
3. AKR vil ikke kunne oppfylle 
samarbeidsavtalen 
4. AKR gir hjelp og støtte til 
medlemsorganisasjonene, en ressurs 
som også kommer kommunen til 
gode. 

5. merarbeid for kommunen, som må 
ha enkeltmøter med frivilligheten 
ettermiddag og kveld. 
 

Ønsker kuttene så skånsomme som 
mulige med skjerming av barn, unge 
og andre sårbare grupper 

 

På vegne av rådet og dets 
medlemmer.  

Tilsvarende foreslås å kutte Tilskudd til 
drift av privateide lokaler, og 
Investeringstilskudd til mindre 
kostnadskrevende lokaler, anlegg og 
utstyr for Kultur og Frivillighet. Dette for 
å ivareta barn, unge og andre sårbare 
grupper, samt holde et nivå på 
Aktivitetspotten som bevarer ordningen 
til gode for et mangfold av aktiviteter i 
kulturlivet.  
 
Asker kulturråd hadde frem til 2019 
kun 50% stilling. I kuttforslag på 24 
millioner, foreslås en reversering av 
dette tilskuddet tilbake til 2019-nivå. 
Kommunedirektøren har forståelse for 
at det ikke er ønskelig å redusere 
tilskuddet til kulturrådet, men mener 
likevel det blir nødvendig for å kunne 
ivareta barn og unge, og 
aktivitetsmidler til kulturlivet.   
 

 

Mottatte innspill kun via Asker 
kulturråd  
(*NB: skolekorps og de som har sendt 
innspill direkte til kommunen 
behandles annet sted i dokumentet):  

 

 

 

Asker symfoniorkester 
Det er krevende å drive et 
symfoniorkester med støtten vi mottar 
i dag. Har allerede den høyeste 
medlemskontingenten av 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 



14 av 43 

symfoniorkestrene på Østlandet. 
Håper det ikke blir mer enn 10% kutt. 

 

for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer. 

 

Asker spell- og danselag 
Søker i dag arrangementstilskudd. Må 
redusere antall arrangementer dersom 
tilskuddsrammen reduseres. 

 

Tilgjengelig ramme for Aktivitetspotten 
reduseres i forslag til kutt. Det vil bli 
mindre tilskudd til fordeling til 
arrangementer. 

Kise Tekst og Teater 

KTT har sett de siste årene, at 
teaterproduksjoner av, med og for 
voksne, ikke får fullt ut det som søkes 
av kommunens potter. Og potten 
virker da ikke stor nok til å støtte fullt 
ut lokale produksjoner, hvor av de 
fleste har et formål om å gi tilbake til 
Askers befolkning. KTT ønsker at 
tilskuddsordningene forblir der de er 
nå, for det er i det minste så vidt 
gjennomførbart. 20% kutt i tilskudd vil 
føre til et 33% kutt i teatertilbud av, 
med og for voksne og 100% kutt i 
gratis teaterforestillinger av, med og 
for voksne. 

Foreningen er avhengig av tilskudd til 
sin aktivitet, og må vurdere sin 
eksistens og formål hvis de allerede 
lave tilskuddene blir enda lavere. 

 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 
for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer.  

Tilgjengelig ramme for Aktivitetspotten 
reduseres i forslag til kutt. Det vil bli 
mindre tilskudd til fordeling til 
arrangementer. 

 

Hurum Kunstlag 

Frivillige ytelser omgjort i kroner gir et 
enormt stort beløp. Å kutte ned på de 
små beløpene frivilligheten så sårt 
trenger, for å få endene til å møtes, 

Kommunedirektøren har gitt 
tjenesteområdet i oppdrag å utrede 
innsparingstiltak for til sammen 30-42 
millioner kroner. Dette er en større 
andel enn medborgerskaps andel av 
budsjettet, og henger sammen med de 
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vitner om svært liten økonomisk 
forståelse. 

 

prioriteringskriteriene 
kommunedirektøren har redegjort for i 
sine presentasjoner. 

  

Asker bildende kunstnere 

Uten støtte, eller nedgang i støtte fra 
Asker kommune, vil det bli vanskelig 
for en liten forening som ABK å 
opprettholde aktivitetsnivået til egne 
medlemmer og andre. 

 

 

 

Asker og Bærum ungdomskorps 

Et kutt på 20% ville bety 12200,- 
mindre til ABUK. Dette ville fått veldig 
tydelige konsekvenser. Vi måtte da 
tatt et valg mellom for eksempel: - 
økning i kontingent (drøyt 200 pr 
medlem) - redusert aktivitet (2-3 færre 
øvelser pr år) - kutt i aktivitet på andre 
måter. Å øke kontingenten sitter 
veldig langt inne. Vi trenger ordninger 
for lavinntektsfamilier. Vi ønsker ikke 
å bidra til at enda flere havner i denne 
gruppa. Støtte til daglig drift får man i 
praksis ingen andre steder enn fra 
kommunen. Derfor er 
frivillighetspakka og hodestøtten for 
oss de viktigste delene av 
kommunens støtteordninger. 

 

 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 
for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer. Samtidig reduseres 
rammen for Aktivitetspotten, og det vil 
bli mindre tilskudd til fordeling  

Hodestøtte for barn og unge fra 0-19 år 
opprettholdes. Fritidskassen 
opprettholdes ofg Frivillighetspakken 
opprettholdes for barn og unge, samt 
særskilte satser, i forslag om kutt på 12 
millioner. I forslag om kutt på 24 
millioner forsvinner Frivillighetspakken 
helt. 
 

Aktivitetspotten for arrangementer er 
foreslått opprettholdt for 
kulturorganisasjoner, selv om rammen 
vil bli mindre. 
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Lions Club Asker 

Støtte til høstutstilling har vært viktig 
for dekning av husleien. Utstillingen 
har to formål: vise attraktiv kunst, og 
gi mulighet for å dele ut overskudd til 
gode formål 

Aktivitetspotten for arrangementer er 
foreslått opprettholdt for 
kulturorganisasjoner, selv om rammen 
blir mindre. 

  

Asker musikkorps 

Vi i Asker Musikkorps er avhengig av 
støtte fra kommunen og andre 
tilskuddsordninger for å opprettholde 
driften. Totalt utgjør tilskudd ca. 22% 
av det årlige budsjettet hvorav 
kommunens driftstøtte er en viktig del. 
Et kutt i tilskuddet på 20% vil derfor 
utgjøre en reduksjon i det totale 
budsjettet som vil måtte medføre en 
økning av medlemskontingenten. 
Dette vil igjen føre til en økning i 
kontingent som vil være vanskelig å 
betjene for enkelte medlemmer med 
trang økonomi 

 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 
for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer. Samtidig reduseres 
rammen for Aktivitetspotten, og det vil 
bli mindre tilskudd til fordeling 

Føyka storband 

20% redusert støtte vil bety for oss ca. 
kr 10 000 ,- pr år. I tillegg erfarer vi nå 
at Asker kommune vil kreve inn leie 
for bruk av øvingslokale. Vi mottok en 
faktura for vårsemesteret på ca. kr 
8000,-. Basert på dette må vi anta at 
leie av lokaler heretter vil koste oss 
ca. kr 16 000,- pr år. Dette betyr at vi 
må regne med økte utgifter og 
inntektstap i overkant av kr 25 000,- pr 
år. Med 17 betalende medlemmer 
utgjør dette ca. kr 1500,- pr år pr 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 
for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer. Samtidig reduseres 
rammen for Aktivitetspotten, og det vil 
bli mindre tilskudd til fordeling 
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medlem. Vi ser det ikke som et 
alternativ å øke medlemsavgiften med 
et slikt beløp, da vil vi miste 
medlemmer og også slite med å 
rekruttere nye. Vi ser derfor at driften 
av Føyka Storband kan være truet 
som følge av dette. 

 

Dansesonen og Musikal produksjoner 

Fritidskassen og Aktivitetspotten har 
vært viktige. Men midler fra 
Fritidskassen har vært verdifullt for 
elever som trenger økonomisk støtte 
for å delta på dans – og musikal kurs. 
Vi håper denne ordningen beholdes 
slik at den blir godt kjent og at den 
kan nå ut til de som trenger den mest. 

Aktivitetspotten har vært et viktig 
tilskudd for å nå målet med å skape en 
forestilling med høy publikumsverdi.  

Fritidskassen – alle skal med og 
Aktivitetspotten for arrangementer er 
foreslått opprettholdt for 
kulturorganisasjoner, selv om rammen 
for Aktivitetspotten er foreslått 
redusert. 

   

Teatergruppen Askeraden 

Askeraden er en frittstående 
amatørteatergruppe for voksne. Vi 
finansierer driften vår gjennom 
medlemskontingent og 
voksenopplæringsmidler vi kan søke i 
kraft av at vi er medlem av Akershus 
teaterråd. I 2024 var vi takknemlige for 
å få kr. 30 000,- i støtte fra Asker 
Kommune. Det var kr 10 000,- mindre 
enn det som hadde vært en stabil 
støtte de siste årene, nemlig kr 40 
000,- vi betalte kr. 30 000,- til Asker 
kommune for leie av Venskaben for de 
dagene som trengtes for 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 
for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer. Samtidig reduseres 
rammen for Aktivitetspotten, og det vil 
bli mindre tilskudd til fordeling 
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generalprøve, forestillinger og dager i 
forkant for rigging og de siste 
prøvene. Disse utgiftene er for oss de 
samme enten vi er få eller mange 
medlemmer. Dette går ikke i balanse. 
Ser ikke her og nå hvordan vi skal få 
det til med et 20% kutt i kommunalt 
tilskudd 

 

 

Asker kammerorkester 

Asker Kammerkonserter er nå den 
eneste faste klassiske 
kammerkonsertserien i Asker 
sentrum. Konsertserien drives på 
frivillig basis, av og med profesjonelle 
utøvere på høyt nivå. Asker kulturhus 
har lagt ned sin tidligere klassiske 
serie, og vi er de eneste som jevnlig 
arrangerer klassiske kammerkonserter 
på Venskaben hele året igjennom. 

En reduksjon på 20% i tilskuddet fra 
Asker kommune, vil ha store 
konsekvenser for oss og medføre 
redusert aktivitet. Det er vanskelig nok 
som det er i dag å få endene til å 
møtes, og en reduksjon vil også måtte 
medføre økt frivillig egeninnsats fra 
daglig leder og andre i styret. Det vil 
føles ganske tungt dersom vi skulle få 
mindre kommunalt tilskudd når vi 
allerede gjør en så stor frivillig innsats 
for denne musikkformen som vi gjør, 
som ofte kommer i skyggen av andre 
sjangre. 

 

Tilskudd til barn og unges aktiviteter, 
og sårbare grupper prioriteres i 
omstillingen. Voksenforeninger vil 
miste Frivillighetspakke, men vil ha 
mulighet innenfor tilgjengelig ramme 
for Aktivitetspotten å søke tilskudd til 
arrangementer. 
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Asker kunstforening  

Asker kunstforening med kontinuerlig 
utstillingsvirksomhet 1970-2024 

Asker kunstforening har ingen 
mulighet til å øke inntekter for å møte 
de kommersielle utleiernes stadig 
økende husleiekrav. Våre egne 
inntekter dekker akkurat våre 
driftsutgifter utenom husleie. Det er 
også dyrt å leie lokaler i Asker 
generelt sett. Ideelt sett ønsker vi oss 
et kommunalt lokale som tilbys gratis 
til disposisjon for oss alene, evt. et 
lokale som kan deles med andre. Om 
dette ikke kan realiseres, ønsker vi 
oss en avtalebasert ordning for 
husleietilskudd med Asker kommune. 
I det nåværende leieforholdet med 
Tandberg Eiendom AS har vi ikke råd 
å miste noen prosenter av vårt 
tilskudd fra Asker kommune. Enten 
det er 10 % eller 20 %. For vår forening 
vil det være et spørsmål om å være 
eller ikke være. 

 

Asker kunstforening har en lang 
historie med drift av galleri i Asker. 
Tidligere fikk de gratis leie i biblioteket 
av kommunen, i de senere år har de 
vært nødt til å leie lokale privat.  
De siste årene har foreningen fått 
driftstilskudd etter årlig søknad på en 
ordning fra gamle Asker kommune 
som ikke eksisterer lenger. Det var 
planlagt særskilt 
harmoniseringsprosess. Denne utgår 
pga de økonomiske utfordringene 
kommunen står oppe i.  
Kommunedirektøren forstår behovet 
for langsiktighet, og foreslår at det 
inngås fast avtale fra 2025. Imidlertid 
ser kommunedirektøren behov for å 
redusere tildelingen.  

Kommunedirektøren foreslår at det 
inngås fast avtale med lavere tildeling 
med helårsvirkning fra 2026.  

Stiftelsen Trafo kunsthall (27.9.24) 
Profesjonelt drevet utstillingslokale 
for samtidskunst, med kommunalt 
tilskudd siden 2006. Eneste i Asker.  

Kommunalt tilskudd er avgjørende for 
fylkeskommunalt- og statlig tilskudd.  
 

Redusert tilskudd virker direkte inn på 
administrativ planlegging og 
tilrettelegging - og dermed på omfang 

Trafo Kunsthall er i ferd med å flytte 
permanent til Dikemark. Der har de 
allerede i flere år tatt en rolle ifht 
stedsutvikling, for å utvikle Dikemark 
som et sted for kulturnæring, og for 
Dikemark psykiatriske museum.  
Dette er i tråd med strategi fra 
Temaplan for kultur, om at Asker 
kommune skal: 
- styrke kunst og kulturs rolle som 
drivkraft i stedsutvikling gjennom 
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og tilbud til barn og unge, samt 
publikum generelt 

 

Redusert tilskudd vil gi lite 
bærekraftig drift og muligheter for 
samarbeid med kommunale 
virksomheter, offentlige instanser og 
samarbeidspartnere. 

kommunens plan- og 
utviklingsprosesser. 

Tilskudd til stiftelsen i 2024 gjelder et 
prosjekt som avsluttes i 2024, samt 
driftstilskudd 250.000 av driftstilskudd 
er knyttet til leie av TRAFO-bygget, 
som bortfaller når stiftelsen flytter. Det 
planlegges å legge frem en egen sak 
om fremtidig tilskudd til Trafo Kunsthall 
høsten 2024, der fremtidig tilskudd til 
Trafo avgjøres. Dersom det ikke blir ny 
driver på Trafo kan 250.000 
tilbakeføres som del av ny ramme for 
leide arealer på Dikemark. 

Stiftelsen Heggedal hovedgård 
(19.9.24) 

 

En vesentlig kostnadsreduksjon kan 
kun oppnås ved en delvis permitering 
av daglig leder, som er Stiftelsens 
eneste ansatte. Dette vil gjøre det 
umulig å opprettholde nødvendig 
ettersyn, vedlikehold og drift av 
gården slik at dagens utleiestruktur og 
drift kan videreføres. 

En mulighet vi ønsker å diskutere er 
opprettelse av en samarbeidsavtale 
med Asker Kommune hvor f.eks. 
kommunen kan benytte gården til 
møter og arrangementer mot at 
driftsstøtten opprettholdes 

Stiftelsen er det nødvendig med 
tilskudd i januar, for å få dekket 
kostnader som  

påløper/er påløpt. Vi må derfor søke 
og få svar om tildeling allerede i år. 

Stiftelsen Heggedal hovedgård har en 
lang historie med drift av Heggedal 
hovedgård. De siste årene har 
stiftelsen fått driftstilskudd etter årlig 
søknad på en ordning fra gamle Asker 
kommune som ikke eksisterer lenger. 
Det var planlagt særskilt 
harmoniseringsprosess, Denne utgår 
pga de økonomiske utfordringene 
kommunen står oppe i. 
Kommunedirektøren forstår behovet 
for langsiktighet, og foreslår at det 
inngås fast avtale fra 2025. Imidlertid 
ser kommunedirektøren behov for å 
redusere tildelingen. 
Kommunedirektøren foreslår at det 
inngås fast avtale med lavere tildeling 
med helårsvirkning fra 2026. 
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Stiftelsen er også avhengig av en 
forutsigbar avgjørelse om tildeling av 
tilskudd. 

 

Tofte musikkorps (18.9.24) 

*Har sendt innspill direkte til 
kommunen og via Asker kulturråd 

Mottar Frivillighetspakken for korps, 
og tilskudd til arrangementer. Dersom 
det kuttes må dette løses med å øke 
kontingenten eller at man jobber mer 
dugnad. 

 

Kommunedirektøren ønsker å skjerme 
barn og unge, og sårbare grupper. Det 
foreslås imidlertid å kutte 
frivillighetspakken for voksne. 
 
Aktivitetspotten foreslås opprettholdt 
for kulturforeninger, men får redusert 
ramme. 

Hurum Historielag (11.9.24) 

Hurum historielag har et kommunalt 
eiet kunstverk til oppbevaring på 
Tronstad lokalhistoriske samling. Det 
har vært på Tronstad siden 2002. I 
denne perioden har Hurum historielag 
fått kostnadsdekning for 
innboforsikring fra kommunen.  

 

Dersom tilskuddet fra kommunen 
utgår, må kostnaden belastes øvrig 
budsjett (medlemskontingent), noe 
som kan gå ut over andre prosjekter i 
foreningen. 
Historielaget foreslår at de kan overta 
kunstverket.  

 

Denne ordningen fra gamle Hurum 
kommune er ikke harmonisert i den 
nye kommunen.  Kunstverket som 
dekker 2 hele vegger, ble i sin tid flyttet 
fra det gamle kommunehuset Hovtun, 
til lokalhistorisk samling på Tronstad. 

Kommunedirektøren mener 
kommunens selvassuranse er 
tilstrekkelig som forsikring av 
kunstverket, og finner ikke grunn til å 
videreføre kostnadsdekning av 
historielagets innboforsikring. Dette 
selv om kunsten henger hos 
Historielaget. 

Kommunedirektøren vil vurdere 
særskilt om Hurum historielag kan 
overta eierskap til kunstverket.  

NFU Asker lokallag (13.9.24) 

Arrangerer Disko for 
utviklingshemmede en gang i 

Budsjett for 2024 er ikke klart før 19. 
desember 2024. Kommunedirektøren 
har forståelse for behovet for 
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måneden. Det er booket 10 
diskokvelder på Asker Innbyggertorg i 
2025. 

Dersom kommunens tilskudd til 
diskoen ikke dekker utgiftene må 
enten inngangspengene økes eller 
antall disko kvelder reduseres, slik 
underskuddet ikke overstiger 
kommunens bidrag. NFU vil derfor 
søke om et driftstilskudd til diskoen 
for 2025 på kr 40.000. Vi må vite i 2024 
hva vi får i tilskudd for 2025. Vi må ha 
forutsigbarhet. Vi må vurdere om vi 
kan fortsette med disko etter 2024. Det 
vil være et stort tap for denne svake 
gruppen om disko skulle måtte 
reduseres eller helt falle bort. 

 

forutsigbarhet, men kan ikke 
forskuttere budsjettprosessen. 
 
Det foreslås at Aktivitetspotten 
opprettholdes for kulturformål, selv om 
rammene blir redusert. Aktivitetspotten 
er en søkbar ordning, som forutsetter 
egenandel ved gjennomføring av 
prosjekter.  

Sunyata Aikido Dojo (6.9.24) 

For Sunyata Aikido Dojo er de 
viktigste tilskuddsordningene 
leietilskudd, aktivitetspotten og 
integreringstiltak for frivillige 
organisasjoner  

 

Hodetilskudd, leie – og driftstilskudd til 
idrettslag er foreslått beholdt i 
omstillingsforslagene. 

 

Factory light festival (30.9.24) 

Factory Light Festival er et årlig 
arrangement som feirer lyskunst og 
teknologi. Festivalen har etablert seg 
som en viktig kulturell begivenhet i 
Asker kommune, og tiltrekker seg 
både lokale og internasjonale 
kunstnere. Arrangementet bidrar til å 
styrke det lokale kulturlivet, fremmer 

Festivaltilskudd er tatt ned 180.000 i 
omstillingspakke 1. Dette nedtrekket i 
tildeling ligger allerede inne i HP for 
perioden 2024-2026. 
 

For å få tilskudd fra andre 
tilskuddsgivere er mange festivaler 
avhengig av lokal finansiering. 
Fylkeskommunen gir festivaltilskudd 
kun til festivaler som også støttes av 
hjemkommunen.  
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kreativitet og innovasjon, og skaper 
møteplasser for innbyggerne. 

10 % reduksjon i tilskudd = 
Programkutt, Redusert markedsføring:  

20 % reduksjon i tilskudd = Betydelige 
programendringer og kutt, inkludert 
workshops og interaktive aktiviteter 
for barn og unge.  
Samarbeidspartnere: Reduksjon i 
samarbeid med lokale skoler, 
kultursentre og næringsliv på grunn 
av begrensede ressurser.  

100 % reduksjon i tilskudd = 
Avlysning av festivalen: Uten 
økonomisk støtte er det ikke mulig å 
gjennomføre festivalen på en måte 
som oppfyller våre kvalitetskrav. 

 

 
Kulturplanen slår fast at Asker 
kommune skal tilrettelegge for 
profesjonell kultur, og varierte 
kulturopplevelser, gjennom bl. Disse 
strategiene:  
- utvikle og bruke tilskuddsordninger 
som stimulerer til opplevelse, 
deltagelse og utvikling av varierte 
kunst- og kulturopplevelser. 
- legge til rette for nettverk for 
kunstnere, artister og forfattere i 
kommunen, og etablere og synliggjøre 
tilskuddsordninger som er tilpasset det 
profesjonelle kunst- og kulturlivet. 

- tilrettelegge for et mangfold av 
kulturfestivaler og større 
kulturarrangementer. 

Kommunedirektøren vurderer at 
Tilskuddsordning for festivaler med 
kunst- og kulturformål er kommunens 
viktigste bidrag til dette.  

Kommunedirektøren vurderer videre at 
Tilskuddsordning for festivaler med 
kunst- og kulturformål har potensiale til 
å utløse mer tilskudd til lokale festivaler 
enn kommunens eget bidrag, og er 
viktig for å gi gode varierte, 
profesjonelle kulturopplevelser i Asker. 
Det anbefales ikke ytterligere kutt i 
ordningen enn det som ble vedtatt i 
2024.  
 
Dersom man går for 24 millioners kutt 
på tilskudd rammes også 
festivaltilskuddsordningen ytterligere. 
Det vil gi mindre tilskudd til 
kommunens festivaler, men kunne 
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bidra til at de også mottar mindre 
tilskudd fra andre tilskuddsgivere. I 
ytterste konsekvens kan festivaler 
måtte legge ned. 

MIA-Museene i Akershus (27.9.24) 
MIA er et konsolidert museum som 
drifter Asker kommunes museer etter 
samarbeidsavtale med Asker 
kommune. Gjeldende avtale gjelder til 
31.12.27, og skal indeksreguleres. 
 

Konsekvens ved reduksjon i 
tilskuddet: 
Et kutt slår ujevnt ut for Asker 
museum og Oslofjordmuseene. 
Finansieringsmodellen av museene er 
ulikt. Asker museum har 70% 
kommunal finansiering., mot 15 % for 
Oslofjordmuseet. Et flatt kutt på 20% 
vil ramme Asker museum vesentlig 
hardere enn Oslofjordmuseet.  
 

MIA har allerede en svært anstrengt 
økonomi, og har over år merket en 
realnedgang i de offentlige 
tilskuddene, og må søke 
prosjektmidler til kjerneoppgaver. De 
har derfor allerede strategi for 
strengere prioritering av aktiviteten, 
selv uten kutt i bevilgninger. 

 

Forvaltning av bygninger på vegne av 
kommunen har et stort etterslep som 
forsterkes av klimaendringer. Her er 
allerede ressursene så lave at det ikke 
er rom for omdisponering av 
ressurser og personale. 

Asker kommune har samarbeidsavtale 
med MIA. MOA drifter to kommunalt 
eide museer på oppdrag fra 
kommunen; Oslofjordmuseet og Asker 
museum.  

Ihht samarbeidsavtalen skal årlig 
tilskudd deflatorjusteres (ikke 
indeksreguleres).  
 
Som konsolidert museum har MIA 
avtale med staten, og mottar statlige 
overføringer. De gir et profesjonelt 
museumstilbud. Kommunedirektøren 
mener at de er den eneste aktuelle 
samarbeidspart for drift av kommunens 
museer. Alternativet er å bygge opp 
egen museumsavdeling internt i 
kommunen. Dette alternativet vil ikke 
bli kostnadsbesparende, men kreve 
mye ressurser. Det er ikke sannsynlig 
at kommunen vil få statlige midler til 
museer uten at MIA står som drifter. 
 
Kommunen har en intensjonsavtale 
med MIA om å bygge opp Holmsbu 
kunstmuseum til et fullverdig 
museumstilbud. Det er fremdeles en 
forutsetning at tilfredsstillende rammer 
stilles til rådighet for at MIA kan påta 
seg driftsansvaret på permanent basis.  

Kommunedirektøren vurderer at MIA 
leverer et godt og bredt museumsfaglig 
tilbud, med trygg forvaltning av 
kommunens museer. Samtidig bidrar 
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De siste årene har MIA meldt inn 
behov for økt tilskudd til teknisk drift 
og skøtsel.  

 

En reduksjon i tildeling kan ikke 
møtes uten kutt i aktivitet (skjøtsel og 
vedlikehold, gratisaktivitet som 
isfestivalen og 17. maimarkering) og i 
verste fall kutt i stillinger. Alternativt 
kan Asker kommune overta noe av 
løpende skjøtsel. 

 

Museene har en merverdi i å bidra til 
den sosiale bærekraften, gjennom 
identitet, tilhørighet og gode 
lokalmiljøer, men også som 
inkluderingsarena for frivillige og 
personer utenfor arbeidslivet.  Har 
idag tilbud til Den kulturelle 
skolesekken, og flere gratis 
arrangementer gjennom året. Er også 
arena for arbeidstrening, og ulike 
NAV-ordninger.  

 

de inn i Askersamfunnet med en 
merverdi både på frivillighetsfeltet, 
ovenfor skoler, barnehager, 
lokalsamfunn og sårbare grupper. 
Dette er Asker kommunes viktigste 
bidrag til å ivareta kulturarven og 
kommunens egne vedtatte satsinger 
på museumsfeltet. 

Kommunedirektøren vurderer at det 
ikke er ønskelig ikke å foreslå kutt i 
tilskuddene til MIA i noen av 
alternativene.  
  

Korps- og orkesteravtalen 

*Innspill fra skolekorpsene 
videreformidlet fra Asker kulturråd 27. 
September 2024 

 

Slemmestad skolekorps  

Inntektene til korpset kommer fra 
kommunal støtte (fast og søkbare 
midler), dugnader og fond. Det er 
viktig at alle skal ha reell mulighet for 

Modell for samarbeid mellom 
kommunens skolekorps og barne- og 
ungdomsorkester ble vedtatt i 
hovedutvalg for medborgerskap etter 
politisk behandling 4. november 2021.   

Korps- og orkesteravtalen har som 
formål å øke deltakelse, samt sikre god 
kvalitet på opplæringen i et 
langtidsperspektiv.  

Samarbeidsavtalen består av to 
hoveddeler:  
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deltakelse, men demografien rundt 
Slemmestad viser hvordan en del 
familier sliter økonomisk. 
Korpsavtalen med blant annet 
redusert kontingent til kulturskolen 
bidrar til å dempe det økonomiske 
presset på familier som dette.  

Slemmestad Skolekorps er per dags 
dato under kritisk masse i antall 
musikanter, og trenger forutsigbare 
økonomiske rammer for å bygge opp 
korpset igjen.  

Korpsavtalen er veldig viktig for 
driften vår. Ikke minst dirigentstøtten. 
Lønnskostnader til dirigent og andre 
instruktører vi trenger er en stor 
utgiftspost som det er vanskelig å 
forestille seg hvordan vi skal klare om 
tilskuddet reduseres. Med 
ansettelsesstopp i kulturskolen er vi i 
tillegg veldig bekymret for om årets 
rekrutter vil få plass i kulturskolen 
neste år.  

  

 

Heggedal og Blakstad skolekorps  

 Våre inntekter kommer fra ulike 
tilskudd, dugnader og kontingent. 
Asker Kommunes strategier påvirker 
mange av budsjettpostene og gir et 
komplekst bilde. Kutt i inntekter 
krever nye inntekter og/eller kutt i 
utgifter for å opprettholde 
aktivitetsnivå. Utfordring til Asker 
kommune: Hvilke utgifter kan dere 
spare oss for? Det viktigste for å drive 
bra korpsaktivitet er forutsigbarhet. 

- Alle skolekorpsene i kommunen, 
samt kommunens barne- og 
ungdomskorkester, får dekket 
en dirigentstilling på opp til 20%. 
Ut over dette kan ensemblene 
kjøpe dirigenttjenester til 
subsidiert pris.  

- Elever fra skolekorpsene blir 
prioritert når det tildeles 
elevplass i kulturskolen. I tillegg 
får disse elevene en redusert 
elevavgift sammenlignet med 
ordinær elevplass koster.  

Samarbeidsavtalen sørger for at 
skolekorpsene kan ansette godt 
kvalifiserte dirigenter, samt at 
opplæringen av musikantene 
gjennomføres av profesjonelle lærere 
ved kulturskolen.  

Ved eventuelle kutt i orkester- og 
korpsavtalen vil dette kunne gå på 
bekostning av kvaliteten i den 
undervisningen elevene får. Den totale 
kostnaden for å delta i korps og 
kulturskole vil kunne begrense 
muligheten for deltakelse, som igjen vil 
kunne føre til færre elever til 
kulturskolen. Dette kan føre til behov 
for nedbemanning og tapt elevinntekt 
for kulturskolen.  

Kommunedirektøren ønsker å skjerme 
barn og unge, og sårbare grupper. Ved 
eventuelt kutt i orkester- og 
korpsavtalen avtalen anbefales det å 
gjennomføre kuttet i tilskuddet til 
dirigentressurs og ikke i subsidieringen 
av elevplass i kulturskolen. Ved å 
eventuelt øke elevavgiften i 
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Hodetilskudd og frivillighetspakken er 
faste tilskudd som kommer godt med i 
driften. Disse sammen med 
korpsavtalen må fredes eller 
forbedres. Så får heller andre søkbare 
prosjektrelaterte tilskudd kuttes. 
Kulturskoletilbudet er særdeles viktig.  

Vår største inntektskilde er 
loppemarked. Vi trenger fortsatt 
loppelager, tømmefritak for usolgte 
lopper og tilgang til lokaler for 
loppemarked av kommunen. Vi ber om 
at kommunen bidrar til at vi kan stå på 
egne ben ved ikke å konkurrere med 
egne bruktbutikker i dette markedet. 

Kort oppsummert: Vi kan fortsette 
med normal aktivitet selv om Asker 
kommune reduserer sin støtte med 
20%. Det betinger at Asker kommune 
fortsetter å bidra med å legge 
forholdene til rette for at vi kan drive 
bærekraftige loppemarked. 

 

Holmen skolekorps  

Vi ønsker selvfølgelig så lave kutt som 
mulig, men har forståelse for at det må 
gjøres grep i kommunen. Vi synes det 
er svært uheldig om kutt går ut over 
korpsavtalen og kulturskoletilbudet, 
det er lettere for oss å håndtere et flatt 
kutt i hode- og frivillighetstilskuddet. 
Konsekvensen i et kutt er helt enkelt 
mindre penger til disposisjon i våre 
egne budsjetter og om vi må øke 
kontingent eller om det får 
konsekvenser for videre 

kulturskolen for korpselever vil man 
ramme den enkelte familie individuelt. 
Om korpsene selv må dekke ytterligere 
utgift til dirigent vil dette bli en kollektiv 
oppgave gjeldende for hele korpset.  
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instrumentinnkjøp e.l. er det for tidlig 
å si noe om. 

Borgen og Vardåsen områdeforum 
(27.9.24) 

Kommunale tiltak og støtte til 
frivilligheten må fortsette. 

Dette illustreres kanskje best i 
Borgensonen. Borgensonen er preget 
av store sosio-økonomiske forskjeller. 

 

Påstanden om at forebygging er 
billigere enn reparasjon har vist seg å 
være sann i Borgensonen. Derfor må 
Innbyggertorget med KIME bestå, 
samt at den kommunal 
likeverdsinnsats i skoler og 
barnehagene må videreføres. 

 

Alle de politiske partiene samlet seg 
om at man ønsket å «Videreutvikle 
måter og metoder for å styrke 
lokaldemokratiet.» hvor kostnaden for 
åtte områdeutvalg skulle bli 250 000, 
til sammen to millioner kroner. Denne 
støtten er for 2024 redusert med 80% 
til 50 000 kroner.  

 

Reduksjon er nå foreslått øket til 84% 
(ifht. Handlingsplanen 2024) til 40 000 
kroner. 

Konsekvensen av kutt på 84% i 
kommunalt tilskudd til 
Områdeforumene er utfordrende for 

Tilskudd til hvert områdeforum på 
50 000,- er ikke foreslått redusert i 
omstillingstiltakene. 

Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
12.millioner, men er omfattet av 20 % 
kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes 
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en vellykket etablering av 
områdeforumene. 

 

Heggedal nærmiljøsentral (27.9.24) 

HNMS har i dag flere faste prosjekter 
og aktiviteter i porteføljen. Et kutt på 
20% i avtalebasert kommunal 
driftsstøtte tilsvarer over kr. 83.000 og 
konsekvensen vil medføre å måtte 
redusere dagens aktivitetsnivå, etter 
vår vurdering, til et dramatisk 
minimum. Hensikt og formål til 
sentralens virke vil bli redusert, og 
våre vedtekters ambisjoner blir ikke 
oppnådd. 

 

HNMS vil i denne høringen påpeke og 
fremsnakke det gode samarbeidsklima 
som er mellom Heggedal 
Innbyggertorg og Nærmiljøsentral. 
Kommunen tilrettelegger med lokaler 
og brukere initierer og gjennomfører 
aktiviteter. Vi ser at aktivitetsnivået for 
alle brukere av innbyggertorget blir 
berørt negativt av foreslåtte kutt. 
Henviser til Evaluering av 
innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum 

 

Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
12.millioner, men er omfattet av 20 % 
kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes 

Heggedal og omegn områdeforum 
(29.9.24) 

Heggedal og Omegn Områdeforum er i 
etableringsfasen. På styremøtet 
16.sept kom vi til at det er praktisk 
umulig for oss å representere dette 

Tilskudd til hvert områdeforum på 
50 000,- er ikke foreslått redusert i 
omstillingstiltakene 
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brede feltet med en slik 
tilbakemelding. Foreninger som 
tidligere har fått økonomisk støtte fra 
kommunen vil uttale seg hver for seg. 
For vår del er det uvisst hva et kutt på 
20% (fra 50.000 til 40.000) vil ha å si, 
siden vi er i en oppstartfase og ikke 
har utvikla noen egne prosjekter. 

 

Klokkarstua nærmiljøsentral (27.9.24) 
Frivilligsentral som jobber spesielt for 
lokalsamfunnet rundt Klokkarstua. Vi 
holder til på Kulturhuset Hovtun, som 
ble overtatt av Asker kommune 
desember 2023. 

For KNMS vil et kutt i det 
avtalebaserte tilskuddet gi store 
konsekvenser for driften av sentralen. 
Hele tilskuddet fra stat og kommune 
sammenlagt går til drift av sentralen 
og det er svært lite eller ingen ting 
igjen til aktiviteter. Vi må søke midler 
til dette andre steder. Vi vil med dette 
ikke klare å drifte KNMS videre. Vi 
ligger allerede langt under de andre 
ikkekommunale sentralene når det 
gjelder lønnsnivå, og vi har husleie i 
tillegg. 

Vi mener det ikke er gjennomførbart 
for vår organisasjon å kutte med 10-
20% i det avtalebaserte tilskuddet. 

Anbefaler derfor å skjerme 
avtalebaserte tilskudd. 

 

Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
12.millioner, men er omfattet av 20 % 
kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes 

Vollen nærmiljøsentral () Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
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En møteplass for flere aktive grupper 
som består av barn, ungdom og 
seniorer. Vi tilbyr etterskoleaktiviteter, 
ferieaktiviteter, friluftsaktiviteter og 
har blitt en møteplass for de som faller 
utenom organisert aktivitet som idrett. 

 

Redusering av vårt driftstilskudd 
mener dårligere vilkår for oss å kunne 
arbeide i nærmiljøet for disse sårbare 
gruppene 

 

Frivilligsentraler fungerer som 
bindeledd mellom Asker Kommune og 
frivilligheten. I Evalueringsrapporten 
om innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforumet (Thommesen & 
Munthe 2024) konkluderes det att 
samskaping bygger på tillitt og denne 
tillitten kan svekkes dersom tilskuddet 
kuttes.  

 

Det er derfor vår oppfatning at 
frivilligsentraler utenfor kommunens 
egen virksomhet bør skjermes for 
kutt, da disse tilbyr noe annet enn hva 
kommunen selv kan, i tillegg til at 
deres drift er mye mer sårbar. 

 

12.millioner, men er omfattet av 20 % 
kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes 

Asker skiklubb (26.9.24) 

Reagerer på at kutt i tilskudd er 
foreslått i størrelsesorden 20%, når 
kommunen totalt sett skal ned 5% i 
2025. Virker uforholdsmessig mye. 

Kommunedirektøren har gitt 
tjenesteområdet i oppdrag å utrede 
innsparingstiltak for til sammen 30-42 
millioner kroner. Dette er en større 
andel enn medborgerskaps andel av 
budsjettet, og henger sammen med de 
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Er av den oppfatning at barn og unge 
må skånes i denne prosessen. 

 

Kutt i tilskudd vil få ytterligere 
negative konsekvenser fordi reduserte 
inntekter i idretten vil kunne medføre 
at det blir dyrere for barn og unge å 
delta i idrett. 

 

Reduksjon i driftstilskudd kan få 
konsekvenser for åpningstider for 
anlegg. 

 

Reduksjon i tilskudd vil påvirke 
kvaliteten på det tilbudet som gis. Vi 
vil klare oss til tross for kutt i tilskudd 
fra Asker kommune, men det vil kunne 
påvirke kvaliteten på det tilbudet vi 
gir. Vi er imidlertid bekymret for andre, 
mindre klubber med færre 
inntektskilder. 

 

Så oppsummert ber vi om at Asker 
kommune skåner idretten, 
frivilligheten og aktiviteter for barn og 
unge.  

 

prioriteringskriteriene 
kommunedirektøren har redegjort for i 
sine presentasjoner.  

Tilskudd til barn og unges aktiviteter 
ligger som overordnet prioritet for 
utredningsoppdraget. 

Hodetilskudd, leie – og driftstilskudd til 
idrettslag er foreslått beholdt i 
omstillingsforslagene. 

 

DNT Asker turlag (26.9.24) 

Vi har siden ca. 2018 hatt ett tett 
partnerskapsarbeid med Asker 
kommune. Støtten fra kommunen har 
stått stille. Ytterligere kutt i denne 

Tilskudd til DNT Asker turlag er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
12.millioner, men er omfattet av 20 % 
kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes. 
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avtalen, som vi nylig fornyet med 
ordfører og kommunen, vil kunne 
fremstå som en direkte fraskrivelse av 
ansvar vi hadde fordelt i et avtaleverk.  

Ikke kutt i avtalebasert støtte. Vårt 
bidrag kan eventuelt være i redusert 
prosjektstøtte. 

 

DNT har ikke kommet i den posisjonen 
overfor Asker kommune at vi har fått 
den økonomiske støtten vi får fra 
kommuner vi kan sammenlikne med. 
DNT ønsker en annen avtale enn 
«markedsleie» av drift av 
Sjåførboligen som betales til en annen 
avdeling i kommunen. For det tilfellet 
at kommunen vurderer kutt i støtten til 
leien som skal gå til kommunen selv, 
kan vi gi følgende merknad. Vi vil da 
vurdere å kutte hele tilbudet ved 
Sjåførboligen. 

 

Avtale også om driftsstøtte til drift og 
vedlikehold av stier, skilting og 
etablering av nye stier er meget viktig. 

 

Hodetilskudd for medlemmer 0-19 år er 
foreslått beholdt i 
omstillingsforslagene. 

 

Det gule huset (25.9.24) 

*Har sendt innspill direkte til 
kommunen og via Asker kulturråd 

Er et kunstnerdrevet formidlings- og 
visningssted for billedkunst og 
kunsthåndverk, i tillegg er det 
skiftende utstillinger med nyetablerte 
og etablerte kunstnere fra hele landet. 
Det Gule Huset er et levende 

Det gule Huset har en lang historie 
med drift av Det gule Huset som 
kunstinstitusjon i Asker. Det gule huset 
eies av Asker kommune, men leies ut 
til foreningen. De siste årene har 
foreningen fått driftstilskudd etter årlig 
søknad på en ordning fra gamle Asker 
kommune som ikke eksisterer lenger. 
Det var planlagt særskilt 
harmoniseringsprosess, Denne utgår 
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kulturminne i Asker, har eksistert 
kontinuerlig i 44 år, 

Ved 100% kutt i støtten, klarer vi ikke å 
dekke våre månedlige driftsutgifter, da 
må Det Gule Huset legge ned sitt virke 
fra og med 1/1 2025. b) Ved 20% kutt i 
støtten kan vi klare oss til og med 
2025. c) Ved 10% kutt i støtten kan vi 
klare oss ut 2026. 

Vi programmerer 3 år frem i tid og ser 
for oss en ordning med 3-4-års 
kontrakter, en slik ordning som 
festivalene har 

 

pga. de økonomiske utfordringene 
kommunen står oppe i. 
Kommunedirektøren forstår behovet 
for langsiktighet, og foreslår at det 
inngås fast avtale fra 2025. Imidlertid 
ser kommunedirektøren behov for å 
redusere tildelingen.  

Kommunedirektøren foreslår at det 
inngås fast avtale med lavere tildeling 
med helårsvirkning fra 2026. 

Stiftelsen NIE teater (23.9.24) 
Har hatt samarbeidsavtale siden 2017. 
Fornyet i utvalg for medborgerskap i 
2021, og har en opptrappingsplan tom 
500.000 i 2025. Et evt. kutt kan først 
tas fra 2026. 
 

Kommunens tilskudd er avgjørende 
for å utløse andre tilskudd. Et kutt vil 
få veldig alvorlige konsekvenser. I 
mange tilfeller vil kutt fra andre 
tilskuddsgivere avkortes likt med 
tilskuddet fra Asker 
(Kulturdirektoratet, Fond for utøvende 
kunstnere, EU-midler). 
Kutt på 10% vil bety ytterligere kutt på 
140.000 fra andre. Det tilsvarer hele 
formidlingsbudsjettet for 
Dikemarkfestivalen, og påvirker 
synergier i tilbud til 9. klasse i DKS. 
Kutt på 20% vil få veldig store 
konsekvenser for driften. Kan også få 

NIE er et profesjonelt internasjonalt, 
lokalt teater med tilhold i Asker. I 
Temaplan for kultur slår strategier fast 
at kommunen skal: 

- være en aktiv partner i lokale, 
regionale, nasjonale og 
internasjonale 
kompetansemiljøer med fokus 
på utvikling og innovasjon innen 
kunst og kulturfeltet. 

Stiftelsen NIE har politisk vedtatt 
tilskudd, med opptrappingsplan til 
500.000 i 2025. Stiftelsen NIE har 
behov for langsiktighet i sitt arbeid, og 
kommunedirektøren vurderer at det 
ikke er mulig å foreslå kutt for 2025.  

Kommunedirektøren vurderer at 
Stiftelsen NIE teater er et viktig 
kompetansesenter for teater i Asker 
kommune. Det foreslås å skjerma 
tilskuddet også i 2026, dersom man 
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konsekvens for statens 
kunstnerstipend. 

Er ansvarlig samfunnsaktør; et kutt på 
10% fra 2026 gir tid til planlegging og 
mulighet for å finne nye 
finansieringskilder for aktiviteten.  

ikke må gå for det kraftigste 
kuttforslaget.  

 

 

NAKUHEL (27.9.24) 

NaKuHel innehar tre roller i Asker: 

 - frivilligsentral (avtalebasert tilskudd 
- medborgerskap)  

- folkehelseaktivitet (avtalebasert 
tilskudd - medborgerskap) - forvalter 
av bygg og eiendom i kulturmiljøet på 
Øvre Sem (leie- og driftsavtale – 
samfunnstjenester 

 

NaKuHel mottar i 2024 om lag 3,4 
MNOK i fast tilskudd fra Asker 
kommune med grunnlag i 
samarbeidsavtaler som frivilligsentral 
og som folkehelseaktør. Et 20% kutt i 
tilskuddene til NaKuHel i 2025, vil 
utgjøre om lag 700 000 NOK 

 

Oppsummert vil et 20% kutt i de 
avtalebaserte tilskuddene medføre at 
vi må avvikle vårt faste veletablerte 
dagtilbud til hjemmeboende personer 
med demens to dager per uke, Tur og 
Trivsel, fra og med 1. januar 2025. 
Trivsel er i tillegg et reelt 
avlastningstilbud for pårørende i 
hverdagen. NaKuHel har drevet dette 
tilbudet i samarbeid med kommunen 
siden 2013, og det er svært godt 

Tilskudd til Nakuhel er ikke foreslått 
redusert i omstilling tiltak 12.millioner, 
men er omfattet av 20 % kutt i 
omstilling tiltak 24.millioner der alle 
avtalebaserte tilskudd rammes 
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innarbeidet. Tur og Trivsel er 
imidlertid et ressurskrevende tiltak for 
oss. 

 

Vi vil understreke at kutt i tilskudd og 
nedleggelse av dette tilbudet vil gi 
minimal innsparing for kommunen og 
samtidig bidra til økte offentlige 
utgifter på sikt. Det vil også innebære 
kutt i et tilbud som bidrar til 
tverrsektoriell måloppnåelse, ref. 
Temaplan Leve hele livet - i et 
aldersvennlig Asker. 

 

Borgen nærmiljøsentral / KIME 
(26.9.24) 

For Borgen nærmiljøsentral er 
konsekvensen av et kutt på 20% i 
kommunalt tilskudd at vi ikke kan tilby 
aktivitet på samme nivå og med 
samme innhold som i dag. 

 

Borgen nærmiljøsentral ble opprettet i 
forbindelse med Borgenprosjektet. I 
rapporten og temaplanen som ble 
skrevet i dette prosjektet, ble det pekt 
på følgende: - Mange barn lever i 
relativ fattigdom, noe som har 
innvirkning på oppvekstmiljøet 

Den internasjonale befolkningen 
utgjør nesten halvparten av 
innbyggerne i Hagaløkka/ Askerlia mot 
omtrent en femtedel av befolkningen i 
Asker for øvrig. Enkelte grupper med 
internasjonal bakgrunn er 

Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
12.millioner, men er omfattet av 20 % 
kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes 
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overrepresentert i gruppen med 
levekårsutfordringer, og det er viktig å 
legge til rette for mangfold og god 
integrering. Borgen nærmiljøsentral 
har sitt virke nettopp i dette 
utfordrings-bildet. 

 

Vi samarbeider tett med kommunale 
tjenester (som skoler, barnehager og 
innbyggertorget) og utfyller og 
komplementerer tilbudene ut fra 
behov. Den sosiale entreprenøren 
KIME som ble startet som et prosjekt i 
regi av Borgen nærmiljøsentral er et 
godt eksempel på sosial innovasjon. 
KIME har nå en egen avtale med Asker 
kommune og NAV Asker om drift av 
kafeene på Borgen og Heggedal 
innbyggertorg med opplæring av 
praksiskandidater. 

 

Vi refererer i den forbindelse til 
evalueringen av innbyggertorg, 
frivilligsentraler og områdeforum 
(2024) der det i oppsummeringen 
nettopp understrekes at det er store 
gevinster ved å legge til rette for 
møteplasser og bygge tillit mellom 
kommune og sivilsamfunnsaktører, og 
slik bidra til å generere sosial kapital i 
lokalsamfunnet. 

Et kutt i det kommunale tilskuddet til 
drift vil ha svært negative 
konsekvenser for vår mulighet til å 
bidra til et trygt og inkluderende 
lokalsamfunn. Vi oppfordrer derfor 
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sterkt til å skjerme frivilligsentralene 
fra kutt i avtalebaserte tilskudd. 

 

Frivillighetsutvalget (26.10.24) 

En sammenslutning av frivillige 
organisasjoner i hele kommunen som 
jobber for frivillighetens rammevilkår, 
forstår kommunens behov for kutt ut 
fra dagens økonomiske situasjon. Vi 
setter stor pris på informasjonen og 
åpenheten så langt i prosessen, og 
anerkjenner betydningen av at gratis 
utlån av lokaler samt subsidierte 
langsiktige leieavtaler til frivillighet og 
andre skjermes. 

 

Selv om tilskuddene strengt tatt ikke 
er lovpålagte, er det en kjensgjerning 
at kommunale tilskudd til frivilligheten 
oppfattes som en del av 
samfunnsoppdraget til kommunen. 

 

Vi anbefaler derfor å skjerme 
avtalebaserte tilskudd (23 mill. kroner) 
mens det kan vurderes kutt i søkbare 
tilskuddspotter (24,5 mill. kroner) med 
forutsetning om at organisasjoner 
uten enkel tilgang til andre midler, 
skjermes og prioriteres i resterende 
søkbare tilskuddspotter. 

 

I omstillingstiltak på 12 millioner er 
avtalebaserte ordninger skjermet i stor 
grad, og hovedvekten av omstillingen 
tas ut i søknadsbaserte ordninger. 

De søknadsbaserte ordningene 
innrettes etter ulike behov ut ifra en 
mangfoldig frivillighet, og det vil 
medføre begrensninger i hvilken type 
organisasjon som kan søke de ulike 
tilskuddene. 

I omstillingstiltak på 24 millioner vil i 
tillegg til at søknadsbaserte ordninger 
reduseres og fjernes helt, ramme alle 
avtalebaserte ordninger rammes. 

Venner av Heggedal Innbyggertorg 
(26.9.24) 

Tilskudd til nærmiljøsentralene er ikke 
foreslått redusert i omstilling tiltak 
12.millioner, men er omfattet av 20 % 
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Kunstklubben for barn og unge ved 
Heggedal Innbyggertorg synes det er 
vanskelig å si konkret hva utfallet blir 
ved 20% reduksjon, det er ikke 1:1, 
avhenger av tilgjengelig materialer. 

 

Angående Nærmiljøsentralen og kutt, 
dette er et utmerket bindeledd mellom 
frivillighet utenfor  

Innbyggertorget. Heggedal er et 
utmerket eksempel på hvor mange 
gode ideer springer ut herfra  

med prosjekter som Sykkelparken, 
Gjellumvannets venner, Omattatt, osv. 

kutt i omstilling tiltak 24.millioner der 
alle avtalebaserte tilskudd rammes 

Nordre Hurum og Søndre Røyken 
områdeforum (29.9.24) 

- Tilliten blir svekket da kommunen 
har opprettet Områdeforum som 
nærdemokratisk ordning. Forumet 
skal sørge medvirkning, samskapning, 
og engasjement. Midler som er tiltenkt 
blir redusert før en har kommet i gang, 
og dette vil svekke motivasjonen og 
muligheten for å skape nettopp dette. 

- Kommunen oppleves som ustabile 
da det er lovet midler, som så trekkes. 

- Det blir meningsløst å være et 
bindeledd mellom kommunen og 
lokalsamfunnet med de signalene som 
sendes. 

- Slik vi ser det vil Områdeforumet bli 
mer kun enn høringsinstans for saker. 

- Hvordan blir samarbeidet med andre 
frivillige organisasjoner som også får 

Tilskudd til hvert områdeforum på 
50 000,- er ikke foreslått redusert i 
omstillingstiltakene 
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kutt i sine tilskudd, og som da kanskje 
vil henvende seg til Områdeforumet 
for støtte? 

- Innmeldte saker fra folkemøte ifbm 
oppstart av Områdeforumet 30.okt. 
2023 ser vi det nå blir vanskelig å 
gjennomføre uten midler. 
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Oversikt over tilskudd som er gitt til tilskuddsmottakere i 
frivillighet, idrett, kultur og kirke i 2024 og de konkrete endringene 
kommunedirektøren foreslår for hver enkelt i 2025 og 2026 
Nedenfor følger oversikt over tildelte tilskudd til tilskuddsordninger og faste 
mottakere i 2024, samt forslag til sum for 2025 og 2026, med spesifisering av 
reduksjonene dette innebærer.  

    

  

 Budsjett 2024   Budsjett 2025   Reduksjon   Budsjett 2026   Reduksjon  
 Total reduksjon 

2025 + 2026  

 Hodetilskudd for 
barn og unge  

           4 356 
400  

           4 356 
400  

                    
-    

           4 356 
400  

                    
-    

                             
-     

Tilskuddspyramid
en - grunnmur  

 Frivillighetspakken  
           1 445 
000  

              485 
000  

         960 
000  

              485 
000  

                    
-    

                  960 
000  

 Aktivitetspotten, 
jubileumstilskudd og 
frivillighetspakka 
nye foreninger  

           6 032 
300  

           3 134 
800  

     2 897 
600  

           3 134 
800  

                    
-    

              2 897 
600  

 
Sommerferieaktivitet
er  

              330 
000  

              337 
000  

            -7 
000  

              337 
000  

                    
-    

                     -7 
000  

 Leietilskudd for 
barn og unge-
aktiviteter  

           2 092 
400  

           2 092 
400  

                    
-    

           2 092 
400  

                    
-    

                             
-    

 Tilskudd til 
privateide lokaler og 
anlegg  

           3 015 
500  

           2 664 
700  

         350 
900  

           2 664 
700  

                    
-    

                  350 
900  

 Tilskudd til mindre 
investeringer, 
anlegg og utstyr 
(kultur, frivillighet og 
friluftsliv)  

              380 
500  

                          
-    

         380 
500  

                          
-    

                    
-    

                  380 
500  

 Fritidskassa - alle 
skal med (eksternt 
finansiert)  

              200 
000  

              200 
000  

                    
-    

              200 
000  

                    
-    

                             
-    

 Tilskudd til 
festivaler med kunst 
og kulturformål  

           1 140 
000  

           1 080 
000  

                    
-    

           1 020 
000  

                    
-    

                             
-    

 Tilskudd til mindre 
investeringer, 
anlegg og utstyr 
(idrettslag)  

           1 500 
000  

           1 500 
000  

                    
-    

           1 500 
000  

                    
-    

                             
-    

 
Tilskuddspyramid
en - øvrige  

 Tilskudd til 
fotballbaner 
(Fotballpotten)  

           3 000 
000  

           3 000 
000  

                    
-    

           3 000 
000  

                    
-    

                             
-    

 Søkbare 
tilskudd  

  

 Sum søkbare 
tilskudd  

         23 492 
100  

         18 850 
300  

     4 582 
000  

         18 790 
300  

                    
-    

              4 582 
000  

 Tilskudd til 
dirigenter, 
korpsavtale  

           1 795 
100  

           1 795 
100  

                    
-    

           1 795 
100  

                    
-    

                             
-    

 Korps- og 
orkesteravtalen  

 Tilskudd til 
subsidiering 
elevavgift i 
kulturskolen for 
korpselever  

              545 
200  

              545 
200  

                    
-    

              545 
200  

                    
-    

                             
-    

 Stiftelsen NIE 
teater v/House of 
Stories   Driftstilskudd  

              400 
000  

              500 
000  

                    
-    

              500 
000  

                    
-    

                             
-    

 Asker kulturråd   Driftstilskudd  
              943 
200  

              943 
200  

                    
-    

              943 
200  

                    
-    

                             
-    

 Panua   Driftstilskudd  
              500 
000  

              500 
000  

                    
-    

              500 
000  

                    
-    

                             
-    

 
Avtalebaserte 

tilskudd  

 Hurum historielag  

 Forsikring av 
samlinger på 
Tronstad gård - 
store malerier til 
oppbevaring  

                 10 
000  

                          
-    

           10 
000  

                          
-    

                    
-    

                    10 
000  
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 Mia - museene i 
Akershus  

 Driftstilskudd til 
Oslofjordmuseet og 
Asker museum  

           3 749 
600  

           3 749 
600  

                    
-    

           3 749 
600  

                    
-    

                             
-    

 Asker husflidslag  
 Leietilskudd til 
Asker prestegård  

              225 
000  

              225 
000  

                    
-    

              200 
000  

           25 
000  

                    25 
000  

 Tilskudd til 
frivilligsentraler  

 Kommunalt 
driftstilskudd  

           2 502 
300  

           2 502 
300  

                    
-    

           2 502 
300  

                    
-    

                             
-    

 NakuHel    Driftstilskudd  
           2 449 
000  

           2 449 
000  

                    
-    

           2 449 
000  

                    
-    

                             
-    

 DNT   Driftstilskudd  
              491 
000  

              491 
000  

                    
-    

              491 
000  

                    
-    

                             
-    

 Driftstilskudd  
              955 
900  

              955 
900  

                    
-    

              955 
900  

                    
-    

                             
-    

 Driftstilskudd til 
Aktivitetsguide  

              500 
000  

              500 
000  

                    
-    

              500 
000  

                    
-    

                             
-    

 Driftstilskudd til 
Idrettsglede  

              186 
400  

              186 
400  

                    
-    

              186 
400  

                    
-    

                             
-    

 Asker idrettsråd  

 Driftstilskudd til 
Idrettskontakter  

              100 
000  

              100 
000  

                    
-    

              100 
000  

                    
-    

                             
-    

 Asker skiklubb  
 Driftstilskudd til 
Islegging av Føyka  

              210 
000  

              200 
000  

           10 
000  

              200 
000  

                    
-    

                    10 
000  

 Idrettslag  
 Tilskudd til drift av 
fotballbaner  

           5 055 
100  

           5 055 
100  

                    
-    

           5 055 
100  

                    
-    

                             
-    

  
 Sum avtalebaserte 
tilskudd  

         20 617 
800  

         20 697 
800  

           20 
000  

         20 672 
800  

           25 
000  

                    45 
000  

 Sandvika 
fjordruter  

 Tilskudd til 
fergedrift med MS 
Rigmor og Rigfar  

                 60 
000  

                          
-    

           60 
000  

                          
-    

                    
-    

                    60 
000  

 Tilskudd til 
videreutvikling av 
Kunstarena 
Dikemark  

              900 
000  

                          
-    

                    
-    

                          
-    

                    
-    

                             
-    

 Trafo kunsthall  

 Driftstilskudd 
Stiftelsen Trafo 
kunsthall  

              747 
900  

              497 
900  

                    
-    

              497 
900  

                    
-    

                             
-    

 Det gule huset   Driftstilskudd  
              416 
000  

              374 
400  

           41 
600  

              332 
800  

           41 
600  

                    83 
200  

 Stiftelsen 
Heggedal 
hovedgård   Driftstilskudd  

              706 
000  

              635 
400  

           70 
600  

              564 
800  

           70 
600  

                  141 
200  

 Asker 
kunstforening   Driftstilskudd  

              299 
000  

              269 
100  

           29 
900  

              239 
200  

           29 
900  

                    59 
800  

 Områdeforum   Tilskudd  
              400 
000  

              400 
000  

                    
-    

              400 
000  

                    
-    

                             
-    

 Frivillighetspris  
                 15 
000  

                 15 
000  

                    
-    

                 15 
000  

                    
-    

                             
-    

 Kulturpris  
                 25 
000  

                 25 
000  

                    
-    

                 25 
000  

                    
-    

                             
-    

 Idrettsstipend  
              100 
000  

              100 
000  

                    
-    

              100 
000  

                    
-    

                             
-    

 Priser  

 Kulturstipend  
              100 
000  

              100 
000  

                    
-    

              100 
000  

                    
-    

                             
-    

 
Vedtaksbaser
te tilskudd og 

ikke-
harmonisert 

praksis  

 Tv-aksjonen   Tilskudd  
              250 
000  

              100 
000  

         150 
000  

              100 
000  

                    
-    

                  150 
000  
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 Asker gatelag   Driftstilskudd  
              500 
000  

              500 
000  

                    
-    

              500 
000  

                    
-    

                             
-    

 Tilskudd til 
idrettsrådets 
solidaritetsfond 
(AIR)  

              270 
000  

              270 
000  

                    
-    

              270 
000  

                    
-    

                             
-    

 Tilskudd til 
eksisterende 
idrettsaktiviteter for 
personer med 
funksjonsvariasjoner
, inkl. støtte ved 
transportutfordringer 
(AIR)  

              270 
000  

              270 
000  

                    
-    

              270 
000  

                    
-    

                             
-    

 Kompensasjon for 
bassengleie til 
revmatikerforeninge
ne  

              145 
000  

              145 
000  

                    
-    

              145 
000  

                    
-    

                             
-    

 Tilskudd til 
aktivitetsguiden 
(AIR)  

              100 
000  

                          
-    

         100 
000  

                          
-    

                    
-    

                  100 
000  

 Tilskudd til 
sårbare grupper 
(Omdisponerte 
midler fra 
områdeforum)  

 Tilskudd til Asker 
kulturråds 
solidaritetsfond el.l.  

              275 
000  

              275 
000  

                    
-    

              275 
000  

                    
-    

                             
-    

  
 Sum 
vedtaksbaserte 
tilskudd  

           5 578 
900  

           3 976 
800  

         452 
100  

           3 834 
700  

         142 
100  

                  594 
200  

     Totalt  
         49 688 
800  

         43 524 
900  

     5 054 
100  

         43 297 
800  

         167 
100  

              5 221 
200  

    
 Totalt Asker 
kirkelig fellesråd            

              6 777 
000  

    
 Reduksjon i alt  

          
            11 998 
200  
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